
Zpráva ze semináře  
Vyslaný zástupce ČMKU : MVDr. Ing. Veronika Chrpová, Ph.D. 
Konáno dne 20.-21.6.2023 v Oslu (N) 
 
Jako vyslaný zástupce jsem se zúčastnila dvou denního semináře v Oslu, který 
se týkal BOAS (brachycefalického obstrukčního syndrom) a jeho hodnocení. 
 
Seminář měl teoretickou a praktickou část. Teoretické části se mohli zúčastnit i 
zástupci jednotlivých Národních kynologických organizací, kde po prezentacích 
mohli klást konkrétní otázky na systém hodnocení a metodiku v zemích, kde již 
májí tento systém zaveden. Teoretická část byla dopoledne a polovinu 
odpoledního času. Praktická část byla určena delegovaným veterinárním 
lékařům, kteří se učili metodologii hodnocení, specifičnost jednotlivých plemen 
(zatím se hodnocení týká francouzských buldočků, anglických buldoků a mopsů) 
a jednotnost hodnocení jednotlivých stupňů BOAS, aby tyto bylo možné 
hodnotit vždy stejně (různý posuzovatel a různý vůdce a různé prostředí). 
Praktická část probíhala na konci prvního dne a během druhého seminárního 
dne. 
 
Celé školení bylo zorganizováno Norským národním kynologickým klubem a 
Univerzitou Cambridge zastoupenou Dr. Jane Ledlow, která byla hlavním 
přednášejícím a školitelem. Semináře se zúčastnil i president FCI Dr. Tamas 
Jakkel. Na semináři se setkalo kolem 60 reprezentantů z mnoha zemí FCI.  
 
Česká republika je jednou z prvních zemí, které podepsaly smlouvu s The Royal 
Kennel club (Anglický kynologický klub) a Univerzitou Cambridge s možností 
využívat tento patentovaný a vědecky publikovaný systém hodnocení BOAS pro 
lepší budoucnost nejen těchto prvních plemen vzhledem k jejich zdraví. 
V současné době pracuji na dotazníku pro české veterinární lékaře, který bude 
odsouhlasen smluvními stranami a následně předložen KVL ČR, kdy budou 
tento vyplňovat proškolení veterinární lékaři, tak jak je tomu v případě dysplazií 
apod. Veterinární lékař, který bude mít právo toto hodnocení dělat bude 
takový, který projeví zájem a následně bude proškolen v zemi, kde je stanovený 
školitel/hodnotitel (lead assessor) potvrzený smluvně s C.U., TRKC a ČMKU. 
V České republice je stanoveným hlavním hodnotitelem MVDr. Ing. Veronika 
Chrpová, Ph.D., která je zatím i jediným hodnotitelem pro BOAS touto metodou 
jež je vedena jako hlavní hodnotící metoda pro FCI. Po odsouhlasení dotazníku 
bude naplánováno ve spolupráci ČMKU a KVL ČR první školení, aby bylo možno 
zhodnotit korektně co nejvíce jedinců a to fundovanými veterinárními lékaři, 
pracujícími stejně a posunout hodnocení zdravotního faktoru BOAS běžně do 



nutných vyšetření u specifikovaných plemen pro chov. Cílem FCI, ČMKU a 
každého chovatele je chovat na zdravých jedincích, abychom předcházeli 
následným komplikacím v čistokrevném chovu. BOAS bychom měli cílenou 
plemenitbou, selekcí a korektností z chovu vymýtit. Chirurgické ošetření, i když 
je možné, není řešením do budoucna pro záchranu originálních plemen 
s průkazem původu. 
 
Ráda bych touto zprávou poděkovala PČMKU za delegování k takto významné 
práci. S pozdravem Veronika Chrpová. 
 
 
Poznámka: 
Co bude následovat 

• Dopracování a odsouhlasení dotazníku 

• Vypracování popisu hodnocení a metodiky v Českém jazyce 

• Prezentace hodnocení a jeho významu na webu ČMKU, v odborném tisku 
i laické veřejnosti (neboť my chovatelé s PP děláme vše pro zdraví našeho 
chovu) 

• Podpis smlouvy s KVL ČR ohledně uznání této metody jako stěžejní pro 
hodnocení BOAS v ČR a vytvoření databáze hodnotitelů s vytvořeními 
systému vzdělávání hodnotitelů v souladu s již podepsanou smlouvou 
s The Royal kennel clubem a University of Cambridge 

 


